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Transportudvalget har i brev af 18. juni 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra (MFU) Christoffer Aagaard Melson 

(V) 

Spørgsmål nr. 628: 

Vil ministeren på baggrund af den nye bekendtgørelse om jernba-

nerelaterede servicefaciliteter forholde sig til, hvorvidt der er tale 

om så store indgreb og potentielle byrder, at reglerne må forudses 

at forringe banegodsmarkedet i en sådan grad, at det medfører 

mindre gods på banerne i Danmark? 

Svar: 

Jernbaneområdet er i forvejen et område med meget regulering, og 

ministeriet har derfor haft et ønske om at opstille færrest mulige 

regler for operatørerne. Det ændrer dog ikke på, at der er en række 

obligatoriske EU-retlige forpligtelser til blandt andet takstfastsæt-

telse af ydelser, som operatører af jernbanerelaterede servicefacili-

teter skal efterleve. Det har derfor også været vigtigt, at ministeriet 

ikke har foretaget en overregulering, netop for at sikre de bedst 

mulige betingelser for at få mere gods på banen. 

 

Med venlig hilsen 

 

Benny Engelbrecht 
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